
                      
REPUBLIKA HRVATSKA 

SPLITSKO-DALMATINSKA ŽUPANIJA 

OPĆINA BOL 

 

 

Na temelju članka 87. Poslovnika Općinskog vijeća Općine Bol (“Službeni glasnik” 

Općine Bol br. 5/09, 11/14, 1/15, 1/19 i 2/19), Svjetlana Baković kao osoba imenovana od 

predsjednice vijeća, predlaže ovaj zapisnik sa 3/2024 sjednice općinskog Vijeća održane 

dana 23. svibnja 2024. godine, sa početkom u 19.00 sati, u uredu Općine Bol. 

 

Nazočni: Nataša Paleka Jakšić (predsjednica općinskog vijeća), Zdravko Bartulović (prvi 

potpredsjednik općinskog vijeća), Tonči Buljan, Ivan Cvitović, Lea Marinković, Irena 

Eterović,  Tihomir Marinković, Ante Selak (drugi potpredsjednik općinskog vijeća). 

 

Izočni: Jakov Okmažić. 

 

Ostali nazočni: Katarina Marčić - načelnica Općine Bol, Kristian Bačić - pročelnik 

Jedinstvenog upravnog odjela Općine Bol, Nives Mošić-voditeljica računovodstva, Svjetlana 

Baković - zapisničar, Joško Egekher- predstavnik medija.  

 

A) Utvrđuje se kvorum, prisutno je 7 vijećnika. 

 

B) Dnevni red, nadopunjen točkama 12. i 15, je prihvaćen JEDNOGLASNO, te glasi:  

1. Rasprava o godišnjem izvještaju o izvršenju proračuna općine Bol za 2023. godinu. 

-obrazložene Godišnjeg izvještaja za 2023. godinu. 

2. Rasprava i donošenje godišnjeg izvještaja o izvršenju proračuna općine Bol za 2023. 

godinu 

3. Rasprava i donošenje odluke o raspodjeli rezultata poslovanja općine Bol za 2023. 

godinu 

4. Rasprava i donošenje odluke o prihvaćenju izvješća o izvršenju programa gradnje 

objekata i uređaja komunalne infrastrukture za 2023. godinu. 

5. Rasprava i donošenje odluke o prihvaćanju izvješća o izvršenju programa održavanja 

komunalne infrastrukture za 2023. godinu 

6. Rasprava i donošenje odluke o davanju suglasnosti na proračun Centra za kulturu 

općine Bol za 2023. godinu 

- Bilješke uz financijsko izvješće CZK za 2023. godinu 

7. Rasprava i donošenje odluke o davanju suglasnosti na proračun općinske knjižnice 

„Hrvatska čitaonica“ za 2023. godinu 

- Bilješke uz financijsko izvješće općinske knjižnice 2023. 

8. Rasprava i donošenje odluke o davanju suglasnosti na proračun Dječjeg vrtića „Mali 

Princ“ Bol za 2023. godinu. 

- Bilješke uz financijsko izvješće Dječjeg vrtića 2023. 

9. Rasprava i donošenje odluke o davanju suglasnosti na proračun DVD –a Bol za 2023. 

godinu. 

 - Bilješke uz financijsko izvješće DVD-a 2023. 
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10. Rasprava i donošenje odluke o davanju suglasnosti na proračun KJP Grabov rat d.o.o. 

za 2023. godinu. 

- Izvješće o poslovanju KJP Grabov rat za 2023. 

11. Rasprava i donošenje Odluke o postavljanju spomenika - Veli most 

12. Rasprava i donošenje Odluke o postavljanju spomenika - Vidova gora 

13. Rasprava i donošenje Odluke o redu na pomorskom dobru 

14. Rasprava i donošenje odluke o zamolbi Melani Kitić za davanje suglasnosti za 

obavljanje trgovačke djelatnosti  

 

ZATVORENI DIO SJEDNICE 

15. Rasprava i donošenje odluke o zamolbi Franka Fabijanovića za korištenje javne površine 

 

Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je predložila da se Dnevni red nadopuni točkom 12. , 

dok je Ante Selak predložio da se Dnevni red nadopuni točkom 15.    

 

C) Primanje na znanje zapisnika sa 2/2024 sjednice vijeća. 

Predsjednica Općinskog vijeća Nataša Paleka Jakšić je konstatirala da nije zaprimljena ni 

jedna  pismena primjedba na zapisnik sa 2/2024 sjednice Općinskog vijeća. 

Predsjednica Općinskog vijeća Nataša Paleka Jakšić je utvrdila da nema usmenih primjedbi 

na zapisnik. 

Zapisnik je primljen na znanje sukladno članku 88. Poslovnika Općinskog vijeća („Službeni 

glasnik“ Općine Bol br. 5/09, 11/14, 1/15, 1/19 i 2/19). 

 

 

D)    Usmeno izvješće načelnice o radu općine Bol od posljednje sjednice vijeća 

Načelnica je kazala da je u tijeku je javna nabava  za dogradnju luke Bol  procijenjene 

vrijednosti 8,5 milijuna eura, rok za dostavu ponuda je 07. lipnja. 

Načelnica je kazala da je pri kraju prva faza izgradnje  groblja te da do kraja mjeseca 

očekujemo predaju projektne dokumentacije na dobivanje građevinske dozvole za 2. fazu. 

Načelnica je upoznala vijećnike da se priprema  projekt DVD doma za prijavu na natječaj koji 

se očekuje kroz ljeto i da su za potrebe natječaja naručeni  dokumenti Procjena otpornosti na 

klimatske promjene, Pred investicijska studija, Izvedbeni projekt sa noveliranim 

troškovnikom za materijal i opremu,  te glavno-izvedbeni strojarski projekt. 

Također je naručena Procjena otpornosti na klimatske promjene, pred investicijska studija , 

kao i Izvedbeni projekt  za dvoranu Kina Bol. 

Načelnica je kazala da smo prošli tjedan dobili konačni objedinjeni troškovnik za uređenje 

ulice Ante Radića u kombinaciji kogula i kamena a prema projektu Nikole Popića. 

Osim partera  površine oko 674 m2 raditi će se i rekonstrukcija fekalne kanalizacije, 

vodoopskrbe, oborinske odvodnje, javne rasvjete i DTK prema projektu tvrtke Akvedukt 

d.o.o. s obzirom da je infrastruktura u jako lošem stanju. 

Ranije je riješeno pitanje vlasništva ulice, a ishođena je i suglasnost konzervatora. 

Procijenjeni trošak je gotovo 600.000,00 eura. Očekuje se i sufinanciranje od Vodovoda Brač 

od naknade za razvoj koju mještani izdvajaju kroz mjesečne račune za vodu. 

Načelnica je istaknula da je krov na Domu kulture dovršen i da je sve  urađeno unutar 

planirane dinamike. Naručeni su i dodatni radovi, brušenje i lakiranje parketa velike dvorane, 

skidanje brodskih oplata sa hodnika i stepeništa i ti radovi su dovršeni, a na jesen planiramo i 

dodatne manje zahvate na uređenju teatrina i plafona dvorane. Također je istaknula kako je 

započeta izrada projektnog zadatka za kompletnu rekonstrukciju s ciljem da imamo spreman 

projekt jednom kada se riješi  imovinsko pravno pitanje nad svim česticama.  
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Načelnica ja kazala da smo, temeljem dostavljenog elaborata za odrađena arheološka 

istraživanja na šematoriju, od konzervatora dobili potvrdu da će izdati suglasnost na projekt 

parternog uređenja. Upućen je zahtjev i uskoro očekujemo suglasnost na projekt parternog 

uređenja. Nakon toga slijedi dovršetak projektne dokumentacije sa troškovnikom. 

Načelnica je upoznala nazočne da je projekt Bujičnog kanala Borak spreman za postupak 

javne nabave. S obzirom na dogovorena sufinanciranja sa Hrvatskim cestama i Hrvatskim 

vodama i njihovim različitim internim procedurama, u ovom trenutku Hrvatske ceste od 

uprave u Zagrebu čekaju odobrenje temeljem kojeg će onda moći potpisati sporazum o 

financiranju.  

Hrvatske ceste financijski na sebe preuzimaju dio projekta koji se odnosi na južni trak sa 

nogostupom u procijenjenoj vrijednosti 204.101,00 €  + PDV, dok sjeverni kolnički trak  u 

procijenjenoj vrijednosti od 474.376,00 € financira Općina sa Hrvatskim vodama. Kompletni 

sjeverni kolnik preuzima na sebe Općina, dok troškovnički dio koji se odnosi na bujični kanal 

do 70 % na sebe preuzimaju Hrvatske vode. 

Načelnica je kazala da je proveden postupak javne nabave za građevinske radove i opremanje 

za vježbališta Borak. Dakle, sve je spremno za realizaciju tog projekta, a sa radovima će se 

otpočeti iza turističke sezone. Istaknula je da smo na natječaju Ministarstva mora osigurali 

50.000,00 €, dok je ukupna vrijednost projekta oko 82.000,00 EUR + PDV. 

U postupku smo provedbe projekta nabave opreme za vrtić prema projektu koji smo aplicirali 

na LAG. Slijedi javna nabava za izvođenje pripremnih radova za obnovu kuhinje. 

Načelnica je istaknula da je idejno rješenje koje radimo za daljnje unaprjeđenje objekta  

dobilo zeleno svjetlo od konzervatora te da smo u  fazi izrade idejnog projekta. 

Načelnica je upoznala vijećnike sa turističkim brojkama za ovaj dio godine. 

Istaknula je da imamo podatke za  prva 4 mjeseca i prvih 15 dana petog mjeseca.  Od siječnja 

zaključno sa travnjem imamo povećanje broja noćenja od 30-tak posto, što je  oko 1000 

dolazaka više i oko 4000 noćenja više. U prvih 15 dana petog mjeseca imamo  relativno i 

značajniji rast od 60%, oko 4500 dolazaka što je oko 1000 više, te oko 15600 noćenja što je  

oko 6000 noćenja više. Smatra da su  te brojke dobar pokazatelj i dobar start za ulazak u 

glavnu sezonu. Trenutno se odvija i teniski ITF turnir za koji organizatori kažu da je odaziv 

iznad svih očekivanja. Za ova dva uzastopna turnira, muški i ženski, dio nagradnog fonda je 

osigurala i općina Bol, a prema prijedlogu  Vijeća TZO. 

 

E)    Vijećnička pitanja, prijedlozi i pohvale 

Tihomir Marinković je pitao gdje se planira izgradnja trafostanice u novoj luci na Račiću. 

Istaknuo je da je najprije planirano da ona bude u upravnoj zgradi što bi bilo opasno za 

zaposlenike, a da je kasnije predlagano da bude u unutar trupa ceste. Nadalje je pitao tko će 

biti investitor izgradnje upravne zgrade u novoj luci. 

Načelnica Katarina Marčić je odgovorila da je HEP izradio projekt izgradnje trafostanice te da 

nije upoznata sa detaljima gdje je trafostanica konkretno smještena. U sklopu projekta 

izgradnje luke je i izgradnja upravne zgrade, servisne radionice, recepcije, a investitor je 

Lučka uprava SDŽ. 

Tihomir Marinković je predložio da se iskoristi skela postavljena oko zgrade Doma kulture i 

da se poprave šupljine nastale nakon bojanja prozora između tih prozora i zida.  

Načelnica je obećala da će o tome razgovarati sa izvođačem. 

Ante Selak je pitao ima li kakvih planova za ribarnicu i hoće li se nešto napraviti za ovo ljeto. 

Načelnica je odgovorila da se priprema idejno rješenje i čeka mišljenje konzervatora. 

Istaknula je da se nova ribarnica planira smjestiti ispod sadašnje tržnice. Za ovo ljeto nema 

konkretnog rješenja,  pa ni da se napravi privremeni montažni objekt. 

Ante Selak je pitao kada se planira uređenje Pučiške ulice. 
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Načelnica je kazala da već dvije godine čekamo lokacijsku dozvolu od Ureda za graditeljstvo 

u Supetru. Napravljen je glavni projekt, i kompletno uređenje koje je primjereno za jednu 

ulicu. 

 

 

 

Ante Selak je istaknuo da je više puta govorio da je potrebno barem tijekom ljeta osigurati u 

Bolu jedan tim hitne pomoći. Pitao je da li je istinita informacija da će u Bolu i Selcima od 1. 

srpnja umjesto dosadašnje dvije, biti samo jedna smjena u ambulanti. 

Načelnica je kazala da će od 1. srpnja u Bolu će biti samo jedna smjena liječnika, a u drugoj 

smjeni će biti turistička ambulanta.  
Ante  Selak je pitao kada će se postaviti plutače oko cijelog Zlatnog rata. 

Načelnica je kazala da ne zna koliko je plutača postavljeno, ali da će sigurno u srpnju i 

kolovozu biti ograđen i vrh plaže. 

Također je pitao je su li svi korisnici pomorskog dobra platiti naknade za dozvole na 

pomorskom dobru. 

Načelnica je kazala da svi korisnici pomorskog dobra platili naknade te da je u tijeku 

otvaranje većine ugostiteljskih objekata i drugih sadržaja. 

Ante Selak je upozorio na problematiku parkiranja unutar zaštićene zone Zlatnog rata. 

Ante Selak je pitao ima li kakvih novosti vezanih uz spor oko vlasništva Doma na Vidovoj 

gori. 

Načelnica je kazala da nema novosti jer je ročište zakazano u ovoj parnici odgođeno. 

Ante Selak je pitao hoće li ovog ljeta na šetnici biti postavljeni novi štandovi. 

Načelnica je kazala da za ovo ljeto nema ništa od novih štandova. Naime, zakonom je 

definirano da ne mogu biti veći od 3 m2, pa sada moramo naše ranije napravljene projekte 

prepraviti. 

 

DNEVNI RED: 

 

POD 1) 

Voditeljica računovodstva Nives Mošić  je vijećnicima izložila Godišnji izvještaj o izvršenju 

proračuna Općine Bol za 2023. godinu. 

Godišnji izvještaj o izvršenju proračuna Općine Bol se sastoji od slijedećih dijelova: 

1. opći dio proračuna - Račun prihoda i rashoda i Račun financiranja  

2. posebni dio proračuna  

3. izvještaj o zaduživanju na domaćem i stranom tržištu novca i kapitala  

4. izvještaj o danim jamstvima i izdacima po danim jamstvima  

5. obrazloženje ostvarenja prihoda i primitaka, te rashoda i izdataka  

6. prijenos proračunskim korisnicima 

Ukupni prihodi i primici za razdoblje siječanj - prosinac 2023. godine planirani su u iznosu od 

3.359.532,00 €, a u promatranom razdoblju ostvareni su u iznosu 3.892.152,28 € ili 115,85 % 

planiranog iznosa. 

U ukupno ostvarenim prihodima i primicima najznačajniji su prihodi od poreza i prireza na 

dohodak od nesamostalnog rada i drugih samostalnih djelatnosti, prihodi od poreza na promet 

nekretnina, prihodi od naknade za upotrebu pomorskog dobra, ostali prihodi od zakupa i 

iznajmljivanja imovine i prihodi od komunalne naknade. 
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Ukupni rashodi i izdaci za razdoblje siječanj - prosinac 2023. godine planirani su u iznosu od 

3.353.822,00 €, a u promatranom razdoblju ostvareni su u iznosu 3.459.139,55 € ili 75,87 % 

planiranog iznosa.  

Novac na žiro računu kod tuzemnih poslovnih banaka na dan 31.12.2023. godine je 

2.002.775,54 eura. 

Općina Bol je u razdoblju siječanj - prosinac 2023. godine realizirala prihode u iznosu od 

3.799.324,29 eura i rashode u iznosu od 3.376.474,39 eura 

Iz navedenog proizlazi višak poslovanja u iznosu od 422.849,90 eura. Višak iz prethodnih 

godina iznosi 1.478.988,55 eura, što bi značilo da je rezultat poslovanja za razdoblje siječanj 

- prosinac 2023. godine višak u iznosu od 1.901.838,45 eura. 

Konsolidirani izvještaj Općine Bol u razdoblju siječanj - prosinac 2023. godine prihodi u 

iznosu od 3.892.152,28 eura i rashodi u iznosu od 3.459.139,55 eura 

Iz navedenog proizlazi višak poslovanja u iznosu od 433.012,73 eura. Višak iz prethodnih 

godina iznosi 1.485.559,79 eura, što bi značilo da je rezultat poslovanja za razdoblje siječanj 

- prosinac 2023. godine višak u iznosu od 1.918.572,52 eura. 

 

POD 2) 

Nives Mošić  je vijećnicima izložila Godišnji izvještaj o izvršenju proračuna Općine Bol za 

2023. godinu. 

Kazala je da je Općina Bol je u razdoblju siječanj-prosinac 2023. godine realizirala: 

✓ prihode u iznosu od 3.799.324,29 eura 

✓ rashode u iznosu od 3.376.474,39 eura 

Iz navedenog proizlazi višak poslovanja u iznosu od 422.849,90 eura. Višak iz prethodnih 

godina iznosi 1.478.988,55 eura, što bi značilo da je rezultat poslovanja za razdoblje siječanj 

- prosinac 2023. godine višak u iznosu od 1.901.838,45 eura. 

Konsolidirani izvještaj Općine Bol u razdoblju siječanj - prosinac 2023. godine iznosi: 

✓ prihodi u iznosu od 3.892.152,28 eura 

✓ rashodi u iznosu od 3.459.139,55 eura 

Iz navedenog proizlazi višak poslovanja u iznosu od 433.012,73 eura. Višak iz prethodnih 

godina iznosi 1.485.559,79 eura, što bi značilo da je rezultat poslovanja za razdoblje siječanj 

- prosinac 2023. godine višak u iznosu od 1.918.572,52 eura. 

 

Vijećnici su sa 7 glasova ZA i 1 SUZDRŽANIM glasom prihvatili Godišnji izvještaj o 

izvršenju proračuna Općine Bol za 2023. godinu,  a Godišnji izvještaj će se objaviti u 

„Službenom glasniku“ Općine Bol. 

 

POD 3) 

Nives Mošić  je kazala da se Odlukom o raspodjeli rezultata poslovanja općine Bol za 2023. 

godinu utvrđuje rezultat poslovanja, raspodjela rezultata poslovanja te način raspodjele viška 

prihoda utvrđenog Financijskim izvještajem Općine Bol za 2023. godinu. 

Ukupni prihodi za razdoblje siječanj - prosinac 2023. godine iznose 3.799.324,29 eura, 

ukupni rashodi iznose 3.376.474,39 eura. Iz navedenog proizlazi višak prihoda i primitaka u 

iznosu od 422.849,90 eura. Višak prihoda i primitaka iz prethodnih godina iznosi 

1.474.063,04 eura. Ispravak prenesenog viška prihoda i primitaka iz prethodnih godina u 

iznosu od 4.925,51 eura  

Rezultat poslovanja 2023. godine je višak prihoda i primitaka u iznosu od 1.901.838,45 eura. 
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Stanje na osnovnim računima podskupine 922 - višak/manjak prihoda koja su iskazana u 

Financijskom izvještaju Općine Bol za 2023. godinu, na dan 31. prosinca 2023. godine 

utvrđena su kako slijedi: 

 

Broj 

računa 
Naziv računa 

Stanje 

31.12.2023.  

92211 Višak prihoda poslovanja (početno stanje) 1.474.063,04 € 

92211 
Ispravak prenesenog viška prihoda poslovanja (2023. 

godina) 
+ 4.925,51 € 

92211 Višak prihoda poslovanja (2023. godina) 422.849,90 € 

922 Višak prihoda za prijenos u sljedeće razdoblje 1.901.838,45 € 

 

U višegodišnjem planu uravnoteženja proračuna Općine Bol za razdoblje od 2024. do 2026. 

godine donesenom na 6. sjednici održanoj dana 19. prosinca 2023. godine se planirao višak 

od 1.400.000,00 eura za 2024. godinu, u 2025. godini višak od 400.000,00 eura te u 2026. 

godini višak od 400.000,00 eura. Plan mjera za raspodjelu viška prihoda poslovanja s 

utvrđenom dinamikom donijet će se do kraja 2023. godine. Nakon uključivanja dijela 

projiciranog proračunskog viška, kao i nastavka pružanja javnih usluga zadovoljavajuće 

kvalitete, nastavit će se s poduzimanjem svih mjera za pravodobno ostvarenje proračunskih 

rashoda, uz poštivanje načela ekonomičnosti i učinkovitosti prilikom trošenja proračunskih 

sredstava. 

 

Odluku o raspodjeli rezultata poslovanja općine Bol za 2023. godinu vijećnici su prihvatili sa  

7 glasova ZA i 1 SUZDRŽANIM glasom, te će se objaviti u "Službenom glasniku" Općine 

Bol. 

 

POD 4) 

Pročelnik Kristian Bačić je upoznao vijećnike s prijedlogom odluke o prihvaćenju izvješća o 

izvršenju programa gradnje objekata i uređaja komunalne infrastrukture za 2023. godinu. 

Kazao je da je u 2023. godini od komunalnog doprinosa uprihođeno 68.970,72 eura.   

Komunalnim doprinosom je financiran program gradnje objekata i uređaja komunalne 

infrastrukture i to:  
1. Za građevine komunalne infrastrukture koje će se graditi radi uređenja neuređenih dijelova 

građevinskog područja potrošeno je 405.595,33 eura (Projektna dokumentacija za uređenje 

ulica, Vukovarska ulica, Popločenje trga Rudina - Osnovna škola, Spomenik Palima za 

domovinu). 

2. Za građevine komunalne infrastrukture koje će se graditi u uređenim dijelovima građevinskog 

područja potrošeno je 211.217,40 eura (glavni projekt parternog uređenja okoliša starog 

groblja, dječje igralište Bronjevina, dječje igralište u vrtiću, javna rasvjeta Murvica, javna 

rasvjeta centar mjesta, ostala javna rasvjeta, kameni zid uz Obalu ). 

3. Za građevine komunalne infrastrukture koje će se graditi izvan građevinskog područja 

potrošeno je 0,00 eura. 
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4. Za postojeće građevine komunalne infrastrukture koje će se rekonstruirati i način 

rekonstrukcije potrošeno je 9.312,50 eura (projekt uređenja kina Bol). 

5. Za građevine komunalne infrastrukture koje će se uklanjati potrošeno je 0,00 eura. 

 

Dakle, za program gradnje objekata i uređaja komunalne infrastrukture u 2023. godini 

potrošeno je ukupno 626.125,23 eura. 

 

Odluku o prihvaćenju izvješća o izvršenju programa gradnje objekata i uređaja komunalne 

infrastrukture za 2023. godinu vijećnici su prihvatili sa 7 glasova ZA i 1 SUZDRŽANIM 

glasom, te će se objaviti u "Službenom glasniku" Općine Bol. 

 

POD 5) 

Pročelnik Kristian Bačić je dao uvodno obrazloženje odluke o prihvaćanju izvješća o 

izvršenju programa održavanja komunalne infrastrukture za 2023. godinu. 

Istaknuo je da je u 2023. godini od komunalne naknade uprihođeno 505.408,42 eura. 

Komunalnom naknadom je financiran program održavanja komunalne infrastrukture i to:  

• Za održavanje nerazvrstanih cesta potrošeno je 17.971,91 eura (poljski putevi, 

saniranje asfaltnog ili betonskog plašta). 

• Za održavanje javnih površina na kojima nije dopušten promet motornim 

vozilima potrošeno je 91.997,47 eura (čišćenje površina javne namjene, pranje javnih 

površina, čišćenje plaža, ograde, rešetke, rukohvati, montaža i demontaža stolova, 

popravak ulica i komunalne opreme). 

• Za održavanje javnih parkirališta potrošeno je 590,65 eura (nabavka, ugradnja i 

održavanje opreme za javna parkirališta). 

• Za održavanje javnih zelenih površina potrošeno je 51.246,26 eura (košnja, 

obrezivanje, sadnja i održavanje parkova). 

• Za održavanje građevina, uređaja i predmeta javne namjene potrošeno je 

26.974,65 eura (održavanje i popravci javnih zdenaca, javnog zahoda, spomenika i 

skulptura, prometnih znakova). 

• Za održavanje javne rasvjete potrošeno je 32.949,73 eura (održavanje kandelabera, 

konzola i kabela javne rasvjete, redovna zamjena rasvjetnih tijela). 

• Za održavanje groblja i krematorija unutar groblja potrošeno 8.767,61 eura 

(čišćenje i izmjena nekoliko nadgrobnih ploča na općinskim ukopnim mjestima). 

• Za održavanje građevina namijenjenih obavljanju djelatnosti javnog prijevoza 

potrošeno je 1.399,94 eura (održavanje, popravci i čišćenje nadstrešnica, održavanje i 

čišćenje čekaonice i biljetarnice). 

• Za održavanje građevina javne odvodnje oborinskih voda potrošeno je 5.497,71 

eura (slivnici i potoci, fugiranje i uređenje potoka). 

• Za održavanje javnih zgrada u vlasništvu ili korištenju Općine Bol potrošeno je 

15.080,17 eura (održavanje Doma staraca, održavanje općinskih stanova, održavanje 

zgrade kina, održavanje poslovnih prostora u vlasništvu općine). Iznos od 58,40 eura 

se odnosi na program i aktivnost Centra za kulturu, a 272,69 eura na program i 

aktivnost Općinske knjižnice "Hrvatska čitaonica". 

• Za održavanje ostale komunalne infrastrukture je ukupno potrošeno 218.229,05 

eura. Za održavanje ostale komunalne infrastrukture potrošeno je 143.603,65 eura 

(uređenje šetnice Zlatni rat, nabavljena stabla murve_tamarisa, konzervatorsko, 

restauratorski radovi na Krojevim skalinama, radovi na kanalizaciji Mali rat, 

izmještanje ukopanih kontejnera u Murvici, uređenje armirano betonskog puta Gornje 
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Podbarje, rušenje i izrada nove armiranobetonske podloge u Zagrebačkoj ulici, 

nabavljene kante). Za održavanje poljskih puteva potrošeno je 0,00 eura. Za 

održavanje plaža potrošeno je 68.858,64 eura (nadohrana plaže Martinica i Benačica, 

čišćenje i održavanje plaže Zlatni rat). Za usluge tekućeg i investicijskog održavanja 

postrojenja i opreme potrošeno je 5.766,76 eura (servis printera, računala, klima 

uređaja, održavanje centra za kulturu i dječjeg vrtića). Iznos od 2.945,85 eura se 

odnosi na program i aktivnost Centra za kulturu Općine Bol (357,11 eura) i Dječji 

vrtić "Mali princ" (2.588,74 eura). 

Dakle, za program održavanja komunalne infrastrukture u 2023. godini potrošeno je ukupno 

470.705,15 eura. 

 

Vijećnici su sa 7 glasova ZA i 1 SUZDRŽANIM glasom prihvatili odluku o prihvaćanju 

izvješća o izvršenju programa održavanja komunalne infrastrukture za 2023. godinu, a odluka 

će se objaviti u "Službenom glasniku" Općine Bol. 

 

POD 6) 

Voditeljica računovodstva Nives Mošić  je upoznala vijećnike s prijedlogom odluke o davanju 

suglasnosti na proračun Centra za kulturu općine Bol za 2023. godinu. 

Izvanproračunski korisnik Centar za kulturu općine Bol je u razdoblju siječanj-prosinac 2023. 

godine realizirao prihode u iznosu od 242.111,86 eura, a ukupni rashodi od 240.043,31 eura, 

te je ostvario višak poslovanja u iznosu od 2.068,55 eura. 

Sa viškom iz prethodnog razdoblja od 2.447,68 eura konačni rezultat na kraju 2023. godine je 

višak od 4.516,23 eura. 

 

Vijećnici su JEDNOGLASNO prihvatili odluku o davanju suglasnosti na proračun Centra za 

kulturu općine Bol za 2023. godinu, a odluka će se objaviti u "Službenom glasniku" Općine 

Bol. 

 

POD 7) 

Nives Mošić  je vijećnicima izložila prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na proračun 

općinske knjižnice „Hrvatska čitaonica“ za 2023. godinu. 

Naime, izvanproračunski korisnik Općinska knjižnica Hrvatska čitaonica je u razdoblju 

siječanj-prosinac 2023. godine realizirala prihode  u iznosu od 88.586,69 eura, a rashode u 

iznosu od  85.161,74 eura, te je ostvarila višak poslovanja u iznosu od 3.424,95 eura. 

Preneseni višak iz 2023. godine je iznosio 545,37 eura, što čini ukupni pozitivni rezultat 

poslovanja u iznosu od 3.970,32 eura. 

 

Vijećnici su JEDNOGLASNO prihvatili odluku o davanju suglasnosti na proračun općinske 

knjižnice „Hrvatska čitaonica“ za 2023. godinu, a odluka će se objaviti u "Službenom 

glasniku" Općine Bol. 

 

POD 8) 

Nives Mošić  je dala uvodno obrazloženje odluke o  davanju suglasnosti na  proračun Dječji 

vrtić „Mali princ“ Bol je u razdoblju siječanj-prosinac 2023. godine. 

Izvanproračunski korisnik dječji vrtić Mali princ Bol je u razdoblju siječanj-prosinac 2023. 

godine realizirao je prihode u iznosu od 422,733.39 eura i rashode u iznosu od 418,064.06 

eura, te je ostvario višak prihoda u iznosu od 4,669.33 eura, i s prenesenim viškom od 

protekle godine u iznosu od 3.578,19 eura, čini pozitivan rezultat poslovanja od 8.247,52 

eura.  
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Vijećnici su  JEDNOGLASNO dali suglasnost na godišnji izvještaj o izvršenju financijskog 

plana Dječjeg vrtića „Mali princ“ za 2023. godinu, a odluka će se objaviti u "Službenom 

glasniku" Općine Bol. 

 

POD 9) 

Pročelnik Kristian Bačić je upoznao vijećnike s prijedlogom odluke o davanju suglasnosti na 

proračun DVD –a Bol za 2023. godinu. 

Izvanproračunski korisnik DVD Bol je u razdoblju siječanj-prosinac 2023. godine realizirao 

prihode u iznosu od 156,756.10 eura, a rashode u iznosu od 194,150.99 eura, te je ostvario 

manjak prihoda u iznosu od 37.394,89 eura. 

Izvanproračunski korisnik je na kraju godine imao potraživanja za pretporez u iznosu od 

22.786,96 eura, novčana sredstva na žiro račun u iznosu od 24.867,54 eura, dugotrajne 

imovine u iznosu od 147.476,71 eura, potraživanja za predujmove 0 eura, potraživanja od 

kupaca 2.089,33 eura. 

Izvanproračunski korisnik ima obveze prema dobavljačima u iznosu od 10.485,29 eura, a 

obveze za kredit 0,00 eura. 

Korisnik je ostvario manjak prihoda u iznosu od 37.394,89 eura, i s rezultatom poslovanja od 

2022. godine u iznosu od 224.130,14 eura, čini pozitivan rezultat poslovanja od 186,735.25 

eura. 

 

Vijećnici su JEDNOGLASNO donijeli odluku o davanju suglasnosti na proračun DVD-a Bol 

za 2023. godinu, a odluka će se objaviti u "Službenom glasniku" Općine Bol. 

 

POD 10) 

Pročelnik Kristian Bačić je vijećnicima podnio detaljan  godišnji izvještaj o izvršenju 

proračuna KJP Grabov rat d.o.o. za  2023. godinu. 

Istaknuo je da je izvanproračunski korisnik KJP Grabov rat d.o.o. je u razdoblju siječanj-

prosinac 2023. godine realizirao prihode u iznosu od 1.934.570,17 eura, a rashode u iznosu od 

1.771.066,82 eura, te je ostvario dobit poslovanja u iznosu od 163.503,35 eura.  

Nakon oporezivanja ostaje čista dobit u iznosu od 133.580,71 eura. 

Pročelnik Kristian Bačić je kazao da najviše prihoda tvrtke dolazi od iznajmljivanja ležaljki i 

od ugostiteljskog objekta Litore na plaži Zlatni rat, a najviše rashoda ide na plaće zaposlenih. 

Istaknuo je da Grabov rat  nema dospjelih starih ni tekućih obaveza tj. dugovanja prema: 

dobavljačima, bankama i dospjelih davanja državi. 

Tekuća potraživanja iz 2023/2024 se svode na operativna potraživanja od kupca i korisnika 

njihovih usluga.  

Ta potraživanja nisu sporna, naplativa su i nisu u zastari. 

Načelnica Katarina Marčić je istaknula da je iz dostavljene bilance vidljiv rast ukupnih 

prihoda društva u odnosu na prethodnu godinu u visini od 26%, a i u prethodnoj godini 

zabilježen je rast u odnosu na 2021. godinu od 29% što je jedan dobar pokazatelj kontinuiteta 

rasta.  

S obzirom na rast prihoda očekivan je i rast na rashodovnoj strani, a najviše se ističe trošak 

osoblja od 49%, s obzirom na rast plaća kao i na veći broj zaposlenih.  

Društvo je u posljednje  dvije godine obilježilo značajno proširenje poslovanja u području 

plaže, zahvaljujući prije svega Aquaparku za koje se društvo natjecalo 2023. godine i nakon 

2018. godine ponovno je dio poslovanja društva. To je rezultiralo rastom od 31% prihoda na 

plaži. Rast je značajan  i u komunalnoj grupi poslova s obzirom na povećanje građevinskih 

grupa. 
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Načelnica je istaknula da je intencija Općine da Grabov rat bude osposobljen, opremljen i 

spreman obaviti što više poslova za Općinu, zbog toga je vidljiv rast od 66%, i rast dugotrajne 

imovine od 178 %. 

U odnosu na 2022. rast je vidljiv i u luci, gdje je ostvaren 31%  bolji rezultat. 

Zaključno načelnica je istaknula da je društvo ostvarilo značajno bolji rezultat u svim 

segmentima, plaža, komunala i luka. 

Ante Selak je istaknuo da je povećanje prihoda na plaži Zlatni rat rezultat proširivanja 

poslovanja na aquapark, dok su stvarni rezultati u ugostiteljstvu lošiji od prethodnih godina. 

 

 

Vijećnici su sa 6 glasova ZA i 2 SUZDRŽANA glasa prihvatili odluku o davanju suglasnosti 

na proračun KJP Grabov rat d.o.o. za 2023. godinu, a odluka će se objaviti u "Službenom 

glasniku" Općine Bol. 

 

POD 11) 

Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je upoznala vijećnike sa prijedlogom odluke o  

odobravanju postavljanja natpisa “BOL“ na poziciji Veli most na čest. zem. 514/1 k.o. Bol. 

Natpis bi činila 3 slova izrađena od kamena, brački sivac „Avorio“, tip slova Humanist 521 

bold, ukupne širine 240 cm, debljine 20 cm. 

Slova B i L bi bila visine 80 cm, a O visine 100 cm i unutar njega bi bilo uklesano srce koje 

simbolizira neslužbenu himnu Bola, „Ljubav je Bol, a Bol je na Braču“. 

Predlaže se postavljanje spomenika sa ciljem informiranja posjetioca koji morskim putem 

dolaze u Bol, da dolaze upravo u Bol, ali i da bude promidžbeni photo point sa vizurom 

bolske Lože u pozadini. 

Autor Spomenika je Ivica Jakšić Čokrić Puko. 

Tihomir Marinković je pitao koliko će općinu koštati postavljanje ovog spomenika, te što će 

taj trošak sve obuhvaćati. 

Načelnica je kazala da će ovaj projekt koštati općinu oko 10.000,00 eura, te da projekt 

obuhvaća nabavku kamena te izradu i postavljanje spomenika. 

Načelnica je istaknula kako imamo suglasnost za postavljanje natpisa i od konzervatora i od 

Lučke uprave SDŽ, budući da će se natpis nalaziti na lučkom području.  

 

Predložena  odluka o  odobravanju postavljanja natpisa “BOL“ na poziciji Veli most 

donesena je sa 7 glasova ZA i 1 glasom PROTIV, a objaviti će se u "Službenom glasniku" 

Općine Bol. 

 

POD 12) 

Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je upoznala nazočne sa prijedlogom odluke o  

odobravanju postavljanja kamenog spomenika - Vidikovca na Vidovoj gori. 

Naime, Rotary club Brač predlaže postavljanje kamenog spomenika - Vidikovca na Vidovoj 

gori ukupnog volumena 27,13 m3. 

Spomenik bi se postavio sa ciljem da bude promidžbeni photo point sa vizurom Zlatnog rata u 

pozadini. 

Autor Spomenika je Srđan Lukšić. 

Načelnica je kazala da prije postavljanja ovog spomenika treba ishoditi suglasnosti 

Ministarstva zaštite okoliša, Javne ustanove more i krš, te da je suglasnost općine uvjetna i 

vrijedi tek nakon pribavljanja svih suglasnosti nadležnih tijela. 

Tihomir Marinković je kazao da je riječ o donaciji Rotary cluba, te da je projekt interesantan 

za turiste i da predstavlja novu vrijednost. 
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Predložena  odluka o  odobravanju postavljanja kamenog spomenika - Vidikovca na Vidovoj 

gori donesena je JEDNOGLASNO, a objaviti će se u "Službenom glasniku" Općine Bol. 

 

POD 13) 

Predsjednica vijeća Nataša Paleka Jakšić je dala uvodno obrazloženje odluke o redu na 

pomorskom dobru na području općine Bol.  

Predloženom odlukom se korigira dosada važeća odluka, te se usklađuje sa pozitivnim 

zakonskim propisima.  

Donošenje ove odluke je zakonska obveza propisana novim Zakonom o pomorskom dobru i 

morskim lukama (“Narodne novine” broj 83/2023). 

Predloženom odlukom se propisuje:  

- Način uređenja i korištenja pomorskog dobra u općoj upotrebi za gospodarske i druge svrhe, 

- Građenje građevina koje se prema posebnim propisima grade bez građevinske dozvole i 

glavnog projekta, 

- Održavanje reda na pomorskom dobru u općoj upotrebi, 

- Održavanje čistoće i čuvanje površina pomorskog dobra u općoj upotrebi , 

- Osiguranje nesmetanog prolaska duž pomorskog dobra, 

- Mjere za provođenje mjera za održavanje reda na pomorskom dobru koje poduzima 

pomorski redar, 

- Obveze pravnih i fizičkih osoba, 

- Prekršajne odredbe, 

- Završne odredbe. 

 

Vijećnici su JEDNOGLASNO donijeli odluku o redu na pomorskom dobru na području 

općine Bol,  a odluka će se objaviti u "Službenom glasniku" Općine Bol. 

 

POD 14) 

Melani Kitić je od općinskog vijeća zatražila odobrenje za prodaju domaćih proizvoda iz 

vlastitog OPG-a kao što su tvrdi ovčji sir, mladi ovčji sir, skuta, maslinovo ulje i sl.  

Prodaja bi se obavljala na klupi izvan tržnice na malo i to na čest. zem. 815 k.o. Bol, koja ima 

pristup na Županijsku cestu Bol-Murvica. 

Istaknula je da za navedenu česticu zemlje ima potpisan Ugovor o zakupu sa Hrvatskim 

šumama. 

 

Vijećnici su zatražili dopunu ove zamolbe. 

Naime, traže da podnositeljica zahtjeva dostavi kompletnu dokumentaciju iz koje će biti 

vidljivo o kojem je OPG-u riječ, kojom proizvodnjom se bavi, te da dostavi Ugovor o zakupu 

predmetne čestice zemlje. 

 

Nakon ove točke Dnevnog reda u 20.30 sati je otpočeo zatvoreni dio sjednice. 

 

 

Otvoreni dio sjednice je završio u 20.30  sati 

 

Zapisnik sastavila: Svjetlana Baković  

 

 

Predsjednica vijeća: 

 

Nataša Paleka Jakšić 


